

國立陽明交通大學學生懷孕輔導協助方案
National Yang Ming Chiao Tung University Student
Pregnancy Counseling and Assistance Plan

110年4月16日109學年度第1次性別平等教育委員會會議通過

Approved by the 1st gender equality education committee meeting on April 16, 2021

- 一、依性別平等教育法第十四條之一規定，積極維護懷孕學生之受教權，並提供必要之協助。

Article 1 In accordance with Article 14-1 of the Gender Equity Education Act, educational institutions shall proactively protect the right of pregnant students to receive education and provide them with the necessary assistance.

- 二、發現未成年學生發生懷孕事件時，學生事務處為專責輔導單位，由校長擔任召集人成立處理小組，與本案學生課業、學習環境密切相關之處室及院系所主管為當然成員共同研議處理措施。成年學生或已婚學生因懷孕而有協助需求者，得比照前項規定辦理。

Article 2 When underage students are discovered to be pregnant, the Office of Student Affairs shall be appointed as the dedicated counseling unit. The president shall convene a response team consisting of ex-officio members, who are closely involved in the academic learning activities and learning environment (e.g., units and department or college supervisors) of the involved student, to discuss corresponding measures.

Adult or married students who require assistance because of their pregnancy may follow the aforementioned guideline.

- 三、若學生懷孕事件肇因於校安通報事件，依校園安全及災害事件通報作業要點規定通報教育部校安中心。

Article 3 When a pregnancy is the result of a campus security incident, the case shall be reported to the Campus Security Report Center, Ministry of Education, in accordance with the Directions for Reporting Campus Security Incidents and Disasters.

- 四、對懷孕學生依個別需求得提供下列協助：

- (一)個別輔導與諮商。
- (二)提供學生家長諮詢與支持。
- (三)家庭諮詢與支持，視需要提供另一方當事人協助。
- (四)提供相關衛生醫療資源。
- (五)提供多元適性教育之實施方案，協助學生完成學業，維護受教權。
- (六)協調學籍、課程及成績考查等事項。
- (七)提供相關社福資源。
- (八)班級團體輔導。
- (九)學校硬體設備及其他資源協助。
- (十)學生請假。

Article 4 The following forms of assistance shall be provided to pregnant students in accordance with their needs:

- (1) Individual counseling;
- (2) Counseling and support for parents;
- (3) Family counseling and support, with assistance being provided to the other party if necessary;
- (4) Relevant health care resources;
- (5) Diverse adaptive education plans that assist students to complete their studies and protect their right to receive education;
- (6) Coordination for qualification-, course-, and grading-related matters;
- (7) Provision of related social welfare resources;
- (8) Group counseling for the class that the involved student belongs to;
- (9) Hardware and other resources;
- (10) Student leave.

五、學生因懷孕、分娩或撫育三歲以下之子女對於其入學資格保留、休學及請假依本校學則、學生請假規則等相關規定辦理。

Article 5 The admission qualifications, leave of absence, and leave of pregnant students, students going through childbirth, and students who are raising a child aged under three years shall be managed in accordance with the constitution and student leave regulations of the school.

六、本校學生懷孕輔導協助流程與分工，請見本校學生懷孕輔導協助
流程圖。

Article 6 Please refer to the Student Pregnancy Counseling and Assistance
Process for the processes and division of responsibilities for
providing student pregnancy assistance.

七、本方案經性別平等教育委員會通過，報請校長核定後，自公布日
實施；修正時亦同。

Article 7 This Plan and its amendments thereto shall, upon approval by the
gender equity education committee and the president, be made
effective on the day of its announcement.